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                                                                                      Budapest, 1955. november 23. 
 
 
Kedves Andics elvtársnő! 
 
Nem tudok a részleteket illető megjegyzéseket tenni. Emlékezni fog, többször mond-
tam: főfeladatunk éket verni a becsületes kommunista /bár tévelygő/ írók és a reak-
ciósok között. Nem szabad őket összepofozni. Ez sajnos megtörtént. 
 
Ezért nem értek egyet az adminisztratív rendszabályok ama bagatellizálásával, mely a 
kérdés metafizikai megfogalmazása formájában történik. /4. old/. Persze kell admi-
nisztratív rendszabály is, ha a népköztársaság sorsdöntő kérdéseiről van szó. De én sem 
abban, hogy Benjámin gorombán felelt Szabolcsinak, vagy Illyés Szigetinek stb. stb. 
nem vagyok képes ilyen veszedelmet látni. Szabolcsi vagy Szigeti fölényes válaszai 
például többet használtak volna ügyünknek, mint a foganatosított adminisztratív rend-
szabályok. 
 
Még kevésbé tudok egyetérteni azzal /5. old/, hogy nem forog fenn az új sematizmus 
veszélye. Erről is többször részletesen beszéltem magával. 
 
Összefoglalva: úgy vélem, hogy a Deák Ferenc-féle rosszul begombolt mellényt újból 
ki kellene gombolni. Szerintem csak így lehet a párt, a népi demokrácia és az irodalom 
igazi érdekeit helyesen szolgálni.  
 

A tervezetet mellékelten visszaküldöm. 
 
   Elvtársi üdvözlettel 
 

                           Lukács György 


